

AWARD CITATION

Surname, name and middle name	MISCHENKO ANDREJ PAVLOVICH
Rank	Private
Position and unit	Sr. Technician of the 1 transport squadron of the special aviation group of the civil aviation.

IS RECOMMENDED FOR ORDER "RED STAR"

1. Birth year	1901
2. Nationality	Russian
3. In Red Army service since	22 June 1941
4. Party membership	None party member
5. Participation in combat (where, when)	None
6. Wounds and contusions	None
7. Previous awards	None
8. Drafted by which induction station	From civil aviation
9. Awardee's and his family permanent home address	<i>intentionally obscured</i>

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade MISCHENKO is an aviation technician servicing aircrafts on the field airdromes. He also provides preflight service to the aircraft's before the most critical hight missions. Comrade MISCHENKO has patched many aircraft damaged by the enemy bomb fragments. Comrade MISCHENKO masterfully fixed these machines and allowed them to conduct combat ammunition and other materiel supply missions.

On 05 September 1941, comrade MISCHENKO repaired a PR-5 aircraft in the field conditions on the frontline. He conducted a serious repairs in just two hours and thus ensured achievement of the mission.

Comrade MISCHENKO has no professional aviation training nor education, but he is nonetheless a master aviation technician. Working in the filed conditions, comrade MISCHENKO has made and realised a number of technical improvements, which improve work efficiency. EXAMPLE: Out of different technical waste bits and pieces and used cartridge cases, he constructed a welding torch, which work effectively irregardless of wind conditions.

For excellent work in maintaining and repairing aircrafts, the aviation group Command is recommending comrade MISCHENKO for an award - order "RED STAR".

Aviation group Commander
/BRYUMER/ *signature*

Aviation group Commissar
/MELNIK/ *signature*

27 January 1942

III. Conclusion of Army Military Council

He is worthy of medal "For Combat Merits"

AIRFORCE COMMANDER
OF SOUTHERN FRONT
MJ. GENERAL
signature
/VERSHININ/

MILITARY COMMISSAR OF THE
AIRFORCE OF SOUTHERN FRONT
DIVISIONAL COMMISSAR
signature
/ALEKSEEV/

21 February 1942

By the decree of Southern front
0141/n issued on 23 February 1942
AWARDED
with Medal "For Combat Merits"
signature

IV. Conclusion of the Front Military Council

2313

2416

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя, отчество:	МИЩЕНКО Андрей Павлович
Военное звание:	Рядовой
Должность, часть:	Ст. Техник I транспортного отряда Особой авиагруппы ГВФ.

ПРЕДСТАВЛЯЕТСЯ К ОРДЕНУ КРАСНАЯ ЗВЕЗДА.

1. Год рождения..... 1901 года.
2. Национальность Русский
3. С какого времени состоит в Красной Армии 22 июня 1941 года.
4. Партийность беспартийный
5. участие в боях, где и когда... Не участвовал
6. имеет ли ранения и контузии ... Не имеет
7. чем ранее награжден Наград не имел
8. каким РК призыван По линии ГВФ
9. Постоянный домашний адрес.....

I. КРАТКОЕ И КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО ВОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ.

Тов. МИЩЕНКО работает техником по ремонту самолетов на полевых аэродромах,одновременно обслуживая самолеты перед наиболее ответственными ночными вылетами. Им один самолет пробит осколками вражеских бомб тов. МИЩЕНКО искусно заделывал и давал возможность выполнять задания Командования фронта по доставке боеприпасов, запчастей и других военных грузов.

5 сентября 1941 года тов. МИЩЕНКО отремонтировал самолет ИР-5 на линии фронта, произведя серьезный ремонт в течении двух часов и обеспечил этим выполнение задания.

ТОВ. МИЩЕНКО не имеет специального авиационного образования, а вместе с тем является мастером ремонта самолетов. Работая в полевых условиях МИЩЕНКО внес в первый ряд радио-нализаторских совершенствований облетчатых и ускоряющих подготовку материальной части. НАПРИМЕР: - из разных отбросов и использованных гильз он сделал комбинированную паяльную лампу позволяющую работать при любом ветре.

За отличную подготовку материальной части и восстановление самолетов Командование Авиагруппы представляет тов. МИЩЕНКО к Правительственной награде -

ОРДЕНУ " КРАСНАЯ ЗВЕЗДА".

КОМАНДИР ГРУППЫ *Курочкин* КОМИССАР ГРУППЫ *Григорьев*
Б Р Ю М Е Р / МЕЛЬНИК

"... 21 ... 1942г.

П. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВВС ЮЖНОГО ФРОНТА.

Достоин награды медалью
" За боевые заслуги "

За КОМАНДУЮЩИЙ ВВС Ю.Ф.
ГЕНЕРАЛ-МАJOR АВИАЦИИ
ВЕРШНИН

ВОЕННЫЙ КОМИССАР ВВС Ю.Ф.
ДИВИЗИОНА КОМИССАР
АЛЕКСЕЕВ

"... 21 ... 1942г.

0141 и 83 февраля 2
НАГРАЖДЕН

Медалью За боевые заслуги

Старшина Гроун